

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 14, 1988

(11)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-273, an Act respecting political rights of public employees, met at 3:40 o'clock p.m. this day in Room 208 of the West Block, the Chairman, Howard Crosby, presiding.

Members of the Committee present: Michael Cassidy, Howard Crosby, David Daubney, Jean-Robert Gauthier, Bill Tupper, Barry Turner.

In attendance: From the Library of Parliament, Research Branch: William Bartlett and Gerry Schmitz, Research Officers. From the Law Clerk's Office: Louis-Philippe Côté, Counsel.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Tuesday, February 9, 1988, concerning Bill C-273, an Act respecting political rights of public employees. (See *Minutes of Proceedings and Evidence Thursday, March 1, 1988, Issue No. 1*).

The Committee deliberated on the revised changes made by committee staff on instruction to the contents of Bill C-273 as ordered by the Committee at its last meeting.

At 5:23 o'clock p.m., the Committee suspended its meeting.

At 5:40 o'clock p.m., the Committee resumed its meeting.

It was moved,—That each and every amendment to the clauses of Bill C-273 listed in the document and marked "Amendments to Bill C-273" [Appendices C-273/4, C-273/5] be adopted and carried as though each amendment had been separately moved, adopted and carried.

And that the Clerk of the Committee be authorized to incorporate each amendment to Bill C-273 and all necessary and consequential deletions and changes and prepare a revision of Bill C-273 with all the amendments and deletions and changes.

And debate arising thereon:

On Clause 1

By unanimous consent, Jean-Robert Gauthier moved,—That Clause 1, be amended by striking line 4 to 26, on page 1, and substituting the following therefor:

"3. In this Act,

"employee" means any employee as defined in the *Public Service Employment Act*.

"deputy head" means a deputy head as defined in the *Public Service Employment Act* or an Associate Deputy Minister appointed by the Governor in Council under an Act of Parliament.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 14 JUIN 1988

(11)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-273, Loi sur les droits politiques des fonctionnaires, se réunit aujourd'hui à 15 h 40, dans la pièce 208 de l'édifice de l'Ouest, sous la présidence de Howard Crosby, (*président*).

Membres du Comité présents: Michael Cassidy, Howard Crosby, David Daubney, Jean-Robert Gauthier, Bill Tupper, Barry Turner.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: William Bartlett et Gerry Schmitz, attachés de recherche. Du Bureau du légiste: Louis-Philippe Côté, conseiller.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mardi 9 février 1988 relatif au projet de loi C-273, Loi sur les droits politiques des fonctionnaires. (Voir *Procès-verbaux et témoignages du jeudi 1^{er} mars 1988, fascicule n^o 1*).

Le Comité délibère sur les nouvelles modifications apportées, par le personnel du Comité, au projet de loi C-273, comme l'avaient demandé les membres du Comité à la dernière réunion.

À 17 h 23, le Comité interrompt les travaux.

À 17 h 40, le Comité reprend les travaux.

Il est proposé,—Que tous les amendements apportés aux articles du projet de loi C-273, énumérés dans le document intitulé «Amendements au projet de loi C-273» [Annexes C-273/4, C-273/5] soient adoptés comme si chacun d'eux avait été proposé et adopté séparément.

Et que le greffier du Comité soit autorisé à incorporer chaque amendement au projet de loi C-273 de même que toutes les suppressions et modifications qui en résultent, et à préparer une révision du projet de loi C-273, y compris toutes les modifications et suppressions.

Un débat s'engage sur la motion.

Article 1

Par consentement unanime, Jean-Robert Gauthier propose,—Que l'article 1 soit modifié en substituant aux lignes 4 à 27, page 1, ce qui suit:

«3. Les définitions qui suivent s'appliquent à la présente loi.

«fonctionnaire» Un employé au sens de la *Loi sur l'emploi dans la Fonction publique*.

«fonctionnaire à participation politique non restreinte» Un fonctionnaire autre qu'un fonctionnaire à participation politique restreinte.